
 
1 

 

Zápis z 8. řádného zasedání Vědecké rady 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 6. února 2019 

 

Přítomni: doc. PhDr. Mgr. Jaroslav Balvín, CSc., prof. PhDr. Peter Gavora, CSc., doc. 

PhDr. Jana Chamonikolasová, Ph.D., doc. PhDr. Helena Kadučáková, PhD., 

Mgr. Věra Kozáková, Ph.D., doc. PhDr. Jana Kutnohorská, CSc., doc. Ing. 

Anežka Lengálová, Ph.D., prof. PhDr. Hana Lukášová, CSc., doc. RNDr. 

Jaroslava Pavelková, CSc., prof. MUDr. Arnošt Pellant, DrSc., prof. PaedDr. 

Silvia Pokrivčáková, PhD., prof. PhDr. Milan Pol, CSc., doc. PhDr. Tomáš 

Svatoš, Ph.D., doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D., Mgr. Roman Trušník, Ph.D., doc. 

PaedDr. Dr. Petr Urbánek, doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD.  

Omluveni: doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D., doc. Mgr. Martina Cichá, Ph.D., prof. PhDr. 

Věra Janíková, Ph.D., Helena Šmakalová, doc. Mgr. Soňa Vávrová, Ph.D., 

prof. PhDr. Eliška Walterová, CSc. 

Stálí hosté: Ing. Adam Cejpek, PhDr. Anna Krátká, Ph.D., PhDr. Jana Semotamová, Mgr. 

Libor Marek, Ph.D. 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty humanitních 

studií UTB ve Zlíně. 

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10 h. 

 

 

Průběh jednání VR 

 

1. Zahájení jednání  

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na osmém řádném zasedání VR FHS 

ve druhém funkčním období. Konstatovala, že z celkového počtu 23 členů je přítomno 17 členů, 

tzn. VR je usnášeníschopná. 

Předsedající zopakovala informace o korespondenčním hlasování per rollam k Plánu realizace 

Strategického  záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti  Fakulty humanitních studií  Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2019 a vysvětlila příčiny zdržení. Z celkového počtu 23 členů 

VR jich 18 hlasovalo "Doporučuji"; 5 členů VR se hlasování nezúčastnilo. Dokument byl tedy 

řádně projednán, o čemž byli členové VR bezprostředně po ukončení hlasování informováni, 

jak ukládá Jednací řád VR FHS. 

 

2. Odsouhlasení programu jednání VR 

Děkanka seznámila přítomné s návrhem programu: 

 

 Zpráva o činnosti fakulty za rok 2018 (plnění Plánu realizace Strategického záměru 

vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2018). 

 Projednání a schválení záměrů žádostí o akreditaci bakalářských studijních programů 

Čínský jazyk pro manažerskou praxi a Optometrie. 
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 Projednání a schválení návrhu členů komisí pro státní závěrečné zkoušky a státní 

rigorózní zkoušky na FHS v akademickém roce 2018/2019. 

 Různé. 

 

K návrhu programu zasedání nebyly připomínky, přítomní program jednomyslně schválili. 

 

 

3. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2018 

Děkanka seznámila formou prezentace přítomné s plněním Plánu realizace Strategického 

záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2018 a se stavem fakulty na 

začátku roku 2019, na konci jejího druhého funkčního období. 

 

Po skončení prezentace následovala diskuse: 

 Doc. Šíp se dotázal na proces volby nového děkana FHS a kandidáty – děkanka 

informovala o proběhlé nerozhodné volbě a osobách zúčastněných kandidátů. 

 Doc. Svatoš požádal děkanku o souhrn vývoje FHS v jejích dvou funkčních obdobích; 

doc. Lengálová uvedla nejdůležitější výsledky v jednotlivých oblastech činnosti fakulty. 

 

4. Projednání a schválení záměrů žádostí o akreditaci bakalářských studijních programů 

Čínský jazyk pro manažerskou praxi a Optometrie 

 

Proděkan dr. Marek uvedl prezentace k akreditacím, o které bude FHS nově žádat Národní 

akreditační úřad pro vysoké školství. Všichni členové VR měli možnost seznámit se 

jednotlivými materiály v dostatečném předstihu. Oba návrhy byly projednány Radou studijních 

programů i Kolegiem rektora UTB a vyjádřil se k nim souhlasně Akademický senát FHS, 

v souladu s Řádem pro tvorbu, schvalování, uskutečňování a změny studijních programů UTB 

ve Zlíně. Dalším krokem v procesu je schválení VR FHS.  

Dr. Marek představil bakalářský studijní program Čínský jazyk pro manažerskou praxi. 

Následovala diskuse: 

 

 Doc. Balvín se zajímal o odborné praxe jako součást studia v navrhovaném SP; 

proděkan dr. Marek vysvětlil systém a možnosti výjezdu studentů do Číny. 

 Děkanka informovala o kurzech čínštiny pro veřejnost s rodilou mluvčí, pořádaných již 

tradičně na FHS. 

Usnesení č. 1: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Čínský jazyk 

pro manažerskou praxi v prezenční formě studia a její postoupení Radě pro vnitřní hodnocení 

UTB ve Zlíně k projednání. 

Pro:  17 

Proti:   0 

Zdržel se: 0 
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Dr. Krátká představila bakalářský studijní program v prezenční formě Optometrie. 

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 Doc. Kadučáková potvrdila potřebu tohoto SP pro praxi, a to i na Slovensku. 

 Doc. Kutnohorská se zajímala o předpokládaný počet studentů; děkanka vysvětlila 

důvody omezeného počtu potenciálně přijímaných uchazečů (20). 

Usnesení č. 2: 

VR FHS schválila návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Optometrie 

v prezenční formě studia a její postoupení Radě pro vnitřní hodnocení UTB ve Zlíně 

k projednání. 

Pro:  17 

Proti:   0 

Zdržel se: 0 

 

5. Projednání a schválení návrhu členů komisí pro státní závěrečné zkoušky a státní 

rigorózní zkoušky na FHS v akademickém roce 2018/2019 

Proděkan dr. Marek prezentoval členům VR návrhy na předsedy a členy komisí pro státní 

závěrečné zkoušky na FHS v akademickém roce 2018/2019. Všichni členové VR měli 

kompletní materiály k dispozici od 30. ledna 2019. 

Oproti zaslaným materiálům byly do seznamů doplněny Mgr. Petra Juřeníková, Ph.D. (ředitelka 

ÚZV od 1. 2. 2019), pro studijní obor Všeobecná sestra a prof. PaedDr. Silvia Pokrivčáková, 

Ph.D., pro studijní obor Pedagogika předškolního věku. 

Doc. Urbánek vznesl připomínku ke zkoušející pro oblast psychologie v komisi pro SZZ 

navazujícího magisterského oboru Sociální pedagogika, která má pouze titul Mgr. 

Členové VR souhlasili, aby se o návrzích hlasovalo společně pro všechny bakalářské studijní 

programy/obory, a v návaznosti na připomínku doc. Urbánka následně odděleně dle studijních 

oborů pro navazující magisterské studijní programy/obory. 

Usnesení č. 3: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2018/2019 v následujících bakalářských studijních programech/oborech: 

 Filologie/Anglický jazyk pro manažerskou praxi (PS), Německý jazyk pro manažerskou 

praxi (PS) 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (PS, KS), Andragogika v profilaci na 

řízení lidských zdrojů v neziskové sféře (KS), Učitelství pro mateřské školy (PS, KS), 

Učitelství odborných předmětů pro střední školy (KS) 

 Ošetřovatelství/Všeobecná sestra (PS, KS) 

 Porodní asistence/Porodní asistentka (PS) 

 Zdravotně sociální péče/Zdravotně sociální pracovník (PS, KS) 

Pro:  17 

Proti:   0 

Zdržel se: 0 
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Usnesení č. 4: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2018/2019 v následujících navazujících magisterských studijních 

programech/oboru: 

 Pedagogika/Sociální pedagogika (PS) 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (KS) 

Pro:  12 

Proti:   1 

Zdržel se: 4 

Usnesení č. 5: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2018/2019 v navazujícím magisterském studijním programu/oboru: 

 Specializace v pedagogice/Pedagogika předškolního věku (PS, KS) 

Pro:  17 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Proděkan dr. Marek následně představil členům VR návrhy na předsedy a členy komisí pro 

státní rigorózní zkoušky na FHS v akademickém roce 2018/2019. Všichni členové VR měli 

opět kompletní materiály k dispozici od 30. ledna 2019. 

Bylo konstatováno, že problém nedostatečné kvalifikace zkoušející psychologie je ještě 

výraznější pro státní rigorózní zkoušku. Z tohoto důvodu bylo na návrh děkanky hlasováno 

o složení komisí pro SRZ opět odděleně dle studijních oborů. 

Usnesení č. 6: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní rigorózní zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2018/2019 v navazujících magisterských studijních programech/oboru:  

 Pedagogika/Sociální pedagogika (PS) 

 Specializace v pedagogice/Sociální pedagogika (KS) 

Pro:    5 

Proti:   11 

Zdržel se:   1 

Usnesení nebylo schváleno. Děkanka konstatovala, že situaci bude nutno řešit výměnou 

zkoušejícího v komisi. 

Usnesení č. 7: 

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní rigorózní zkoušky na FHS 

v akademickém roce 2018/2019 v navazujícím magisterském studijním programu/oboru:  

 Specializace v pedagogice/ Pedagogika předškolního věku (PS/KS) 

Pro:  14 

Proti:     0 

Zdržel se:   3  

 

6. Různé 

 Prof. Gavora informoval přítomné o realizaci doktorského studijního programu 

Pedagogika, aktuální situaci a příčinách přerušování studia. Na dotaz prof. Pellanta 
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uvedl aktuální počty studentů; děkanka doc. Lengálová v následné diskuzi zdůraznila 

potřebu koncepce získávání kvalitních uchazečů. 

 Proděkan dr. Marek jménem vedení fakulty, prof. Gavora jménem oborové rady DSP a 

doc. Wiegerová jménem studentů poděkovali děkance za její obětavou a záslužnou práci 

pro FHS v uplynulých 8 letech. 

 Děkanka doc. Lengálová poděkovala za uznání a popřála fakultě hodně úspěchů do 

budoucna pod vedením nového děkana. Také osobně poděkovala jednotlivým členům 

Vědecké rady za jejich práci ve VR FHS a popřála jim hodně pracovních i osobních 

úspěchů. 

 

Jednání VR bylo ukončeno v 11:55 hod. 

 

Termín příštího zasedání VR FHS bude upřesněn po ustavení VR nově zvoleným 

děkanem. 

 

Zapsal: Ing. Michal Orava 

Verifikovala: doc. Ing. Anežka Lengálová, Ph.D. 

Ve Zlíně dne 6. února 2019 


